
 
Friluftsrådet Sydvestsjællands nytårsbestyrelsesmøde d. 10. januar 2024 kl. 18:00 
Sted: Vi mødes kl. 18.00 i Sorø Kultur- og Fritidscenter, Frederiksvej 27, 4180 Sorø, lokale 206    
Deltagere: Arne Kristensen, Gert Jørgensen, Rolf Lehrmann (sekretær), Susan Jørgensen, Jette Kruse  
 
Afbud:  
 
Dagsorden (referat anført med grønt): 

1. Valg af ordstyrer 
Arne valgt som ordstyrer 
 

2. Kommentarer til referat fra seneste bestyrelsesmøde d. 23. okt. 2023.  
Ingen kommentarer til referatet fra sidst 
 

3. Godkendelse af dagsorden 
Dagsorden godkendt 
 

4. Bestyrelsens arbejde 
a. Arbejdet i Kommunerne: 

i. Slagelse Kommune 
Naturforum havde møde d. 12. december 2023 med status for år 2023 bl.a. omkring 
ugle- og falkekasser. 

ii. Næstved Kommune 
Vi fik en orientering om en plan for en solcellepark ved Viborggård. Susan kører forbi 
og kigger på området. 

iii. Sorø Kommune 
Forslag til kommuneplan er fremlagt: 
https://dokument.plandata.dk/11_11295656_1704792113319.pdf 
Slutdato for høringsperiode: 06-03-2024 
Mødet i Grønt Forum drejede sig primært om besparelser og om at afvise disse. 
2 vandløbsrestaureringer er netop fremlagt. En del af Tude å og en del af Sandlyng Å. 
Der afholdes folkemøde i Sorø i efteråret 2024, og der lægges op til at de lokale 
foreninger deltager med stande. 

5. Orienteringer fra bestyrelsens medlemmer 
a. Fra formanden 

Der er indkaldt til REKU møde d. 29. januar 2024 
b. Fra Jette Kruse, Sorø Kommune 

Se ovenfor 
c. Fra Susan Jørgensen, Næstved Kommune.  

Møde i den lokale hjortevildtgruppe d. 23. januar 2024 som optakt til etablering af en 
national strategi for hjortevildt. 

d. Fra Gert Jørgensen, Slagelse Kommune 
Mange gode planteplaner for Nordskoven ved Slagelse. 

e. Fra Rolf Lehrmann, sekretær 
i. Tilbagemelding fra Naturparkråd Naturpark Åmosen 



 Fugledegård er ikke aktiv pt., men er i spil som kontor for naturparken 
 Klima/lavbundsprojekter. Flere spillere som facilitatorer.  
 Maglebjerghytten er i spil som udgangspunkt for naturformidling. 
 Kattrup Vildnis vækker voldsomme følelser. På næste møde bliver planerne 

hovedemnet. 
ii. Temagruppe omkring rekreative områder i efterbehandlede råstofgrave? 

DN Sorø, ved Rolf, arbejder pt. på at få samlet Region Sjælland, Sorø Kommune, 
råstofindvindere, lodsejere, fonde (?) og foreninger (DN Sorø, ...) til et møde for at 
snakke om efterbehandling af færdiggravede råstofgrave til natur- og 
rekreative formål. Der er efter DN Sorøs mening masser af muligheder og 
momentum er der lige nu, blot alt sker på frivillig basis. 

iii. 'Folkekirken kan skabe plads til mere friluftsliv'. 
Det er et tema, som er taget op i DN Sorø, idet vi drømmer om at skabe kontakt til 
menighedsrådene omkring de områder de driver, og som kan bruges til andet og 
mere end landbrug. 
Lad os evt. sammen kigge på det interaktive kort: https://webgis.kirkenettet.dk/, 
måske kan vi i samarbejde få en dialog i gang. 

 
6. Årsmøde d. 16. marts 2024. 

a. Aftale med Stenlille grusgrav er på plads (kl. 14-15) 
b. Aftale med Stefan Stürup er på plads 
c. Indkaldelse til hvem og hvordan? Vi kan hente en aktivliste hos Sanja. Arne skaffer listen. 

Aftalt at Rolf udarbejder en artikel om det potentielle friluftsliv og natur i grusgraven. 
Sendes til de lokale medier i alle 3 kommuner i tilpas tid inden mødet. 

d. Traktement? Kaffe + kage. 
e. Hvor mødes vi efterfølgende? Aftalt at Jette kontakter Stenlille Kulturhus, alternativt 

Munke-bjergby Natur-børnehuset 
f. Oplægsholder? Ingen oplægsholder, vi kører efter dagsordenen. 
g. Arne udarbejder en invitation. Rolf finder nogle gode billeder af naturaktiviteter. 
h. Årsberetning. Arne udarbejder snarest så vi kan kommentere. 
i. Præsentation på årsmødet. Rolf udarbejder forslag til dette. Vedlagt som oplæg. 
j. På valg er: 

i. Formand for Friluftsrådet Sydvestsjælland for en periode på 2 år  
Arne Kristensen blev valgt som formand i 2022. Genopstiller. 

ii. Kommunekoordinator for Sorø Kommune for en periode på 2 år 
Jette Kruse blev valgt som kommuneansvarlig i 2022. Genopstiller. 

 
7. Postkassen. Drøftelse af hvorledes vi arbejder med den efter de nye mailadresser. 

Det virker bedre end tidligere. 
Vi har ikke behov for at bevare fra det tidligere mailsystem. 
 

8. Tilskud fra Friluftsrådet 
Vi har fortsat svært ved at se vores rolle på hele dette område. 

a. Opfølgning på mødet på Solutio på Kongskilde. Firmaet sendte selv noget om projektet til 
lokalpressen. 

b. Tilskudsmidler fra Friluftsrådet, herunder de annoncerede: 
https://friluftsraadet.dk/nyheder/skab-bedre-muligheder-for-friluftsliv-dit-lokalomraade og  
https://friluftsraadet.dk/nyheder/oplev-naturens-magi-moerket og  



https://naturfonden.dk/uddelingspolitik/har-du-et-godt-naturprojekt-saadan-soeger-du-
stoette/ 

c. Deltagere på de tilknyttede Webinarer? 
Intet aftalt, der er næppe nogen som deltager. 

i. Tirsdag d. 16. januar kl. 17.00-17.30 er der webinar om de faste temaer: Fysiske 
rammer til friluftsliv, Vandfriluftsliv og Børn og unges friluftsliv. 

ii. Onsdag d. 17. januar kl. 17.00-17.30 er der webinar om Nat i naturen-puljen. 
d. Udlodningsmidler. 

Ingen af forslagene kommenteret, det synes ikke at have betydning, hvad vi kommenterer. 
i. Kun 1 forening fik tilskud i vores område d. 12/12-23 

ii. Pt. kun 2 ansøgninger til behandling denne gang 
 
9. Næste møde 

a. Skal vi have et møde inden årsmødet? 
Rolf indkalder til Teams møde d. 6. marts kl. 18:00-19:30 

 
10. Evt.  

I.a.b 
 
Tak til deltagerne for et godt møde og til Arne for et godt traktement efterfølgende. 


